
Závěrečná zpráva o pobytu na 

Sungkyunkwan University 
Jmenuji se David Bradshaw. Na FEL studuji bakalářský obor kybernetika a robotika a v letním 

semestru 2021/22 jsem studoval na Sungkyunkwan University v Jižní Koreji. Tuto závěrečnou 

zprávu píšu jak pro školu tak pro lidi co přemýšlí o výjezdu v následujících letech. 

 

Před odletem 

Předtím než odletíte tak musíte řešit samozřejmě papírování. Osobně mám pocit, že pro 

výjezd na SKKU je méně papírování než na jiné univerzity. Je to dáno typem dohody mezi 

univerzitami. Za mě jako člověka co nesnáší papírování vám řeknu, že se toho nemusíte bát, 

vždycky vám dají vědět co musíte udělat a pokud nevíte tak vám všichni ochotně pomůžou. 

Já jsem před odletem musel udělat tohle. 

Odevzdat přihlášku.  

Vyplnit srovnávací arch. Já osobně jsem ho vyplňoval na poslední chvíli, protože jsem čekal 

na oficiální dokument s vypsanými předměty od SKKU. Chtěl jsem si totiž zapsat předmět, u 

kterého to vypadalo, že nebude vypsaný. Poradil bych ať ho vyplníte dle toho co šlo mít 

v minulých letech, protože finální nabídka předmětů byla mnohokrát větší než co jsem někde 

našel dokument a podobala se loňským rokům. Zároveň se poté mění velmi lehce. 

Požádat o stipendium Mobilita 200.  

Zapsat se na SKKU. Zamyslete se co chcete studovat za předměty a dle toho vybírejte obor 

studia, záleží na něm. Dají se zapisovat předměty z jiných oborů, ale musíte obepisovat 

učitele a ne přes online zápis.  

Zařídit si vízum. Musíte pro to mít dost různých dokumentů, který vám většinu pošle buď 

někdo z ČVUT nebo SKKU. Nenechávejte to na poslední chvíli. Vydání víza může trvat až 3 

týdny myslím a na ambasádu se musíte objednat dopředu (u mě to šlo týden dopředu). 

Celkem tedy měsíc před odletem volat na ambasádu. Kdyby jste něco neměli/ nevěděli tak 

se zeptejte někoho ze školy. Malý tip udělejte si foto/sken pasu než ho odevzdáte na 

ambasádě furt s ním musíte někde něco vyplňovat. 

Ubytování 

Já jsem se rozhodl být ubytován na Kolejích. Byl jsem s tímto rozhodnutím spokojený. Měl 

jsem fajn spolubydlícího a co se týče socializování tak je to na kolejích jednodušší. Dávají lidi 

stejné národnosti dohromady. Musíte na kolejích počítat s hodně pravidly pro Čechy 

nezvyklé např.: žádný alkohol na koleji, patra rozděleny dle pohlaví a pro bakaláře zakázán 

vstup mezi 01:00-05:00. Funguje tam bodový systém na základě, kterého vás můžou 

vykopnout z kolejí a je dosti přísný. Zároveň musím říct, že jsou hodní na Exchange studenty. 



Nachytali několik z mých kamarádů a nikdy jim ani nedali body. Na kolejích je jen mikrovlnka 

a přístroj s horkou a studenou vodou. Dá se zařídit vstup do nějaké kuchyňky, ale zkušenosti 

s tím nemám. Já jsem většinou jedl někde venku s kamarády a nebo jsem si koupil v CV 

obchodě něco rychlého do mikrovlnky nebo s horkou vodou. Kuchyňka mi tedy nechyběla. 

Po příletu 

Já jsem byl týden v karanténě, ale nevypadá to, že by se taková opatření vracela do Koreji. 

Doporučil bych dojet ještě nějakou dobu před začátkem semestru. Většina Exchange 

studentů tam byla již dříve. Před začátkem semestru je kampus prázdný a má příjemnou 

atmosféru a zároveň již můžete objevovat Soul. 

Za nás byl Orientation day online a ani jsem se na něj nakonec nedíval. Většinu informací 

jsem se dozvěděl emailem od školy nebo od kamarádů Exchange studentů. 

Studium 

Zápis předmětů má víc různých kol. Informace vám vždy posílají emailem a vždycky jsem byl 

v obraze. Podařilo se mi všechny předměty zapsat v prvních dvou kolech zápisu, které jsou 

online. Profesoři jsou vždy velmi milí, takže pokud si budete chtít dopsat předmět nebojte se 

jim napsat email, jen si dejte pozor na oslovení, někteří si na něj docela potrpí. 

Studium jako takové je dosti odlišné od toho na FELu. Mají zde často jen přednášky a poté 

domácí úkoly. U některých předmětů jsou laborky, já je neměl u jediného předmětu. Zároveň 

jsem měl u jednoho předmětu tzv. flipped learning, měli jsme předtočenou přednášku a poté 

QnA na dané téma. 

Zkouškové tam je celé v posledním týdnu studia a v půlce studia je jeden týden vyčleněn na 

midterm. Ne každý předmět má midterm a nejspíše nemusí mít ani zkoušku. U zkoušek si 

tedy nevybíráte termín, ale je skoro vždy v době přednášky toho předmětu. Tím, že jsou 

zkoušky v jednom týdnu a můžete mít i více v jeden den, tak jsou lehčí než ty na které jsem 

byl zvyklý z FELu. Zároveň je, ale až moc nepodceňujte. Co se týče známkování tak jsem měl 

u většiny předmětů: zkouška-25%, midterm-25%, docházka-25% a úkoly-25%. Předmět již 

můžete mít tedy splněný předtím, než jdete na zkoušku, pokud jste během semestru 

studovali dobře. 

Jídlo 

Jak jsem již psal výše tak jsem na kolejích neměl přístup ke kuchyňce. Stravoval jsem se 

převážně v restauracích nebo jsem si kupoval v CV obchodě něco rychlého. Na kolejích byla 

menza, kde člověk ušetřil oproti restauracím. Já tam chodil převážně jen na snídaně, protože 

byly cenově nejvýhodnější. 

V Koreji je zakořeněná kultura restaurací. V restauracích se stravují všichni každý den. Když 

se člověk baví s Korejci o jejich kulinářském umění, dozví se od nich, že jejich vrchol je si něco 

zalít teplou vodou, případně si objednat jídlo online. Následkem jsou drahé suroviny 



v obchodech, hlavně maso a mléčné výrobky. Dle mých informací tedy není ani o moc 

levnější si vařit sám. 

Pokud budete v Suwon kampusu, tak je v docházkové vzdálenosti neskutečné množství 

restaurací s ohromnou pestrostí různých kuchyní. Doporučil bych vyzkoušet cokoliv co se 

vám bude líbit. A pokud by se vám podařilo skamarádit se s někým kdo je v Koreji již delší 

dobu, tak vás určitě zavede na ta nejlepší místa. Je nutno říct, že v korejské kuchyni je dost 

typické sdílení jídla, takže pokud vám u něčeho bude připadat přemrštěná cena může to být 

jídlo pro více než jednoho člověka. 

Cestování 

Pokud neplánujete strávit v Koreji delší dobu po konci semestru, tak bych doporučil, ať 

začnete cestovat, již před koncem semestru. 

Můžu doporučit navštívit tyto místa: Busan, Seoraksan National Park, Jeju, Bukhansan 

National Park a samozřejmě Soul. Nebudu zde vypisovat co kde navštívit, neboť se dají najít 

na internetu o dost lepší průvodci, než bych byl já. Jediné co doporučím je zkusit se dostat i 

na neturistická místa (např. ztratit se někde v uličkách Soulu). 

Tipy a triky 

Za nejdůležitější považuji udělat si již od začátku dobrou partu kamarádů. Pamatuji si, že 

jsem byl při cestě do Koreje nervózní, měl jsem strávit několik měsíců v cizí zemi kde nikoho 

neznám. Mé obavy byly zbytečné, protože prvního kamaráda jsem si udělal již v karanténě, 

během jízdy na covid testy (bydleli jsme zbytek semestru 3 pokoje od sebe). Vzhledem 

k tomu, že tam všichni dojíždí neznajíc nikoho je velmi jednoduché si tam dělat kamarády. 

Určitě to chce si stáhnout Korejské aplikace. Aplikace co používáte v Česku tam dost možná 

nebudou fungovat (např. google maps mají přístup jen k 5 let starým datům). Budete si chtít 

stáhnout: KakaoTalk, Kakao maps, Naver maps, Kakao metro, Kakao bus. 

Zároveň doporučuji google translator aplikaci. Dá se překládat i z fotoaparátu. Neskutečně 

užitečná věc. 

Navigování po Koreji se může zdát zpočátku složité, ale trvalo mi tak dvě jízdy metrem, než 

jsem pochopil jak funguje. Naver maps a Kakao maps bych doporučil, když nevíte přesně 

zastávky kde začínáte a končíte, jinak používejte Kakao metro/bus jsou přehlednější. 

Doporučil bych si založit Revolut. Karta mi tam fungovala skoro všude a s každým kdo má 

Revolut si jednoduše pošlete peníze a mají asi nejlepší kurz směny. Výběr z bankomatu stojí 

okolo 80kč při každém výběru (ať máte jakoukoliv banku), takže si vybírat po velkých 

částkách a platit kde to jde kartou. 

Doporučuji si zařídit Korejskou sim s daty. Já jsem jí měl hned od začátku, protože jsme ji 

měli povinně v karanténě a pak jsem si ji prodloužil. Skončila mi pár týdnů před odletem a i 

přestože jsem věděl co a jak tam chodí, tak to bylo velké utrpení. 



Doporučuji se skamarádit se svým buddym. Moje buddy group (já, spolubydlící a buddy) byla 

jediná co se pravidelně scházela a byly to jedny z nejzábavnějších večerů co jsem měl 

v Koreji. V Koreji jsou zajímavé tradice a váš buddy vám je určitě rád ukáže. Pokud je váš 

buddy málo komunikativní tak se můžete zkusit skamarádit s nějakým Korejcem, bude to ale 

rozhodně složitější než s vaším buddym. 

Zhodnocení 

Svůj výjezd do Jižní Koreje hodnotím velmi kladně. Během výjezdu jsem získal velké množství 

zkušeností a udělal si velké množství kamarádů po celém světě. A za jakékoliv papírování, či 

otravnosti okolo výjezdu to rozhodně stálo. 

Chtěl bych proto poděkovat ČVUT a FEL za možnost výjezdu. A také svým rodičům za jejich 

podporu. Pokud by jste se chtěli jako čtenáři zeptat na nějaké otázky tak můj email je 

bradsdav@fel.cvut.cz 

 


